
 
                Informace starosty 

Vážení spoluobčané, jelikož jsem odpověděl na otázky 
redakce zpravodaje, kde jsem určité informace 
popisoval, budu se soustředit na informace, které se vás 
dotknou v průběhu měsíce. 
Od 15. 5. 2023 bude na webových stránkách obce 
spuštěn rezervační systém na Sokolovnu. Jelikož se od 
nového roku zvýšil zájem o pronájem sokolovny nebo 
klubu, můžete zde také najít termíny a časy co se 
v sokolovně vše koná. 

Od 22. 5. do 31. 5. 2023 bude zcela 
uzavřená silnice do Horního Jiřetína. 

Uzavřená bude z důvodu frézování a následné pokládce 
třech vrstev nového asfaltu. Jsou to závěrečné práce 
rekonstrukce můstku a po této době bude ukončen 
veškerý omezený provoz. 

27. 5. 2023 se bude konat pravidelný svoz odpadů na 
Výšině a to od 9 do 12 hod. Podrobnosti najdete ve 
Zpravodaji. 
3. 6. 2023 děti čeká každoroční Dětský den. Tentokrát 
bude ve sportovním areálu Sokolovny a budou na vás 
čekat malí hasiči z Hory Svaté Kateřiny, kteří vám ukážou 
dovednosti, které se naučili a na závěr si to může 
vyzkoušet každý z vás. Představí se také malí fotbalisti, 
kteří vám představí, jak trénují a také se můžete aktivně 
zapojit. A mnoho dalšího včetně dobrého jídla a pití. 
Startuje se v 15 hod. 
Chci vám všem popřát hodně sluníčka a pohodové dny. 
 
                                                               Váš starosta David Kádner 
 

 

V neděli, tak jako každý rok se k nám slétly čarodějnice. A že to 
byla podívaná. Mladé, staré, ošklivé, překrásné. Jakou kdo chtěl, 
taková byla k mání. Ale nejen na koštěti, i u soutěží byly k vidění. 
A že to byla pořádná legrace. No řekněte sami, dokázali by jste 
třeba bravurně skákat v pytli? Nebo naházet všechny kouzelné 
kroužky na tyčky? A co teprve trefit kladívkem všechny hřebíky. 
Ale všechny trable spláchla senzační chuť vlastnoručně 
upečených buřtíků. U vatry, kde shořela ta nejzlobivější 
čarodějnice, byly totiž připravené vidličky. A nařezané klobásky 

zase rozdávala ta hodná čarodějka v kiosku. Vonělo to úplně 
všude. A ještě, když se hasičům povedla postavit májka. 
Podotýkám, že hned na poprvé. Žádná flaška nespadla shůry, 
věnec byl zodpovědně připevněný. Jen to lano potom ne a ne 
spadnout dolů. Ale jinak to nemělo chybičku. Luxusní počasí 
podtrhlo skvělou atmosféru společného nedělního 
odpoledne. Kdy jindy se nám zase povede taková báječná 
párty pro tolik lidí? Na své si přišel i dospělý doprovod všech 
čarodějnic i čarodějů. Konečně, za vše hovoří šestka vypitých 

pivních sudů. Až teprve pozdní hodina a razantní pokles teploty ukončil náš sabat a všichni se mohli spokojeně rozletět domů. 
Jaroslav Dvořák, TJ Sokol 
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5. zastupitelstvo obce 
Oprava mostu pod Mikulovicemi finišuje. Asi nejdůležitější informace je, že by měla být úplná uzavírka silnice v termínu 22. 5. – 
31. 5. V dalším jsme se shodli, že je nejvyšší čas opravit síť kolem multifunkčního hřiště. A z došlých nabídek se hned vybrala jedna 
firma, aby věci měly trošičku spád. Došly také žádosti od občanů z Mikulovic o přidělení dotace na ČOV. V první části jde o 
hydrogeologický průzkum. Všechny byly schváleny. Takže tady se věci daly také už do pohybu. Dva body, které se týkaly prodeje a 
pachtu obecních pozemků byly staženy a projednají se až po úpravě Pravidel, které toto upřesňují. Krátké zasedání – krátká 
zprávička. Kdo by chtěl znát větší podrobnosti, přijďte na další zasedání ZO. Každý je vítán.                   Jaroslav Dvořák, zastupitel 

 
 

 

 

Blažková Eliška                               84 
Brandner Jiří                                   71 
Šímová Naděžda                            77 
Karlovec Josef                                71 
Pokorný Antonín                           74 
Prušovicová Jarmila                      70 
Příbrská Květoslava                       71 
Puff Arnošt                                      75 
Vybíralová Olga                              71 
Seifert Josef                                     75 
Lehner Miroslav                              78 
Pešírová Alena                                74 

 
 
 
 

 

ČEST JEHO PAMÁTCE! 
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B A D M I N T O N 

Každou neděli od 14 h 

v sokolovně. 

Všichni zájemci o tento 

sport jsou vítáni! 



 
 

      
Muzeum 

I naše Novoveské muzeum se odělo nejprve do velikonočního 
hávu, který byl záhy vyměněn za čarodějnické rejdění. 
Muzeum můžete navštívit i o svátek 8.5., a to od 10 do 15 
hodin. 
Novinkou je týdenní fotosoutěž na FB stránkách muzea, kde 
můžete vyhrát např. klíčenku, pohled, či volný vstup do muzea. 
Mimo to jsem zpracovala podklady do Cykloturistického 
průvodce, kde má naše obec nejen titulní stránku, ale také 
krátké povídání a fotografie a můžete si jej zakoupit v muzeu či 
na obecním úřadě za 170,- Kč. Poslední novinkou je cyklomapa, 
která je také k zakoupení za 80,- Kč tamtéž. Základní informace 
jsou také v mobilní aplikaci Na kole i pěšky, které budu 
postupně rozšiřovat, aby zde bylo co nejvíce o naší obci. 
                                                                                     Eva Nirodová  

 
 

Zavítalo k nám divadlo 
V měsíci březnu jsme měli na Vsi představení TY JSI NÁŠ MESIÁŠ 

v podání Ďivadelního Souboru KLOUZÁK z Postoloprt. I přes 

malou účast diváků podali herci opravdu obdivuhodný výkon a 

za to jim patří velké díky. Škoda jen, že za jejich velké úsilí nejen 

na jevišti, ale i s přípravami rekvizit a kostýmů jim nepřišlo 

zatleskat více lidí. 

Zájezd do Polska 
Další akcí pod záštitou obce byl zájezd do polského Kudowa Zdròj. Cesta byla sice dlouhá, ale na tržišti, či v místních 

obchodech jsme si pokoupili od stromků, keřů, dekorací, oblečení až po potraviny a všichni byli spokojeni. 

…A co nás čeká? 
Z toho, co nás čeká zmíním pokládání květin u památníku u Obecního úřadu ke Dni 
osvobození dne 8. 5. A pak nás čeká hezká akce, a to 3. 6. Dětský den na hřišti u 
Sokolovny. Zde bych chtěla požádat členy spolků o pomoc. Hasiči jako vždy udělají 
pěnu a Tvořilky spolu se Spolkem žen zorganizují soutěže pro děti. Chtěla bych 
nabídnout i Spolku přátel dobrého moku, aby si něco připravili pro děti a měli 
možnost prezentovat se, stejně tak jako myslivcům z MS Nová Ves v Horách, z.s. či 
členům Sokola. Propojme své síly a udělejme dětem krásný den plný zážitků. 

 Eva Nirodová 
 

Co je nového u Tvořilek? 
 

Tvořilky se opět sešly 2. dubna, aby si vyrobily velikonoční dekorace na stůl, či na 
dveře. Společně jsme si pěkně poklábosily nad vyráběním a užily si pěkné 
odpoledne. 
Následovala také velikonoční výzdoba obce a ve spolupráci s pracovnicemi muzea 
výzdoba tamtéž. 

Už se všechny těšíme na další setkání, kde začínáme s macramé      
Eva Nirodová, předsedkyně  

3 



 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

V předchozím vydání Novoveského zpravodaje jsme zpovídali ty zastupitele obce, 
kteří se funkce v samosprávě naší obce ujali nově (Karel Novotný, Tomáš, Vomáčka, Michal 
Tarant, Václav Krůta). Tentokrát příležitost dostali o sobě něco prozradit ti „staronoví.“ 
Někteří z nich příležitost sdělit něco o sobě nevyužili, ti, kdo se s Vámi chtěli o svoje postoje 
podělit, najdete na dalších stranách. 
 

Jaroslav Dvořák, zastupitel, předseda kontrolního výboru 
 

DOTAZNÍK: 

Věk:  64 

Stav:   

Děti:   

Vzdělání (tituly, chce-li uvést):   

Profese:  v důchodu 

Jak dlouho máte pobyt v obci:  přistěhoval jsem se v roce 2000 

Jak trávíte volný čas, záliby: prací okolo domu, zahrada, sportovní aktivity 

Hnutí, za které jste kandidoval do ZO:  KSČM 

 

 

1. Jste ve funkci obecního zastupitele opakovaně. Od podzimních voleb uplynulo pár měsíců, můžete už 
hodnotit práci v zastupitelstvu, nebo je podle Vás ještě příliš brzy?     Hodnotit práci zastupitelů mi nepřísluší. To lépe 
zhodnotí naši občané i když asi s odstupem času. Zastupitelstvo může zasedat a jednat, ale když nebudou vidět výsledky 
v naší obci, tak to k ničemu nepovede. 
2. Jaká jsou nyní nejaktuálnější témata pro jednání v zastupitelstvu?  Témata, která asi hýbou zastupitelstvem 
bych viděl v realizaci ČOV pro mikulovické občany, realizaci projektové dokumentace pro opravu sokolovny, abychom 
mohli být připraveni k dalšímu kroku a samozřejmě letitou story Územní plán obce. 
3. Byl jste zvolen předsedou kontrolního výboru. Přibližte nám, co je úkolem výboru.  Kontrolní výbor má hlavní 
náplň dodržování usnesení ze zastupitelstva, případně evidenci a spravování těch nedokončených. 
4. Co očekáváte Vy osobně od výkonu funkce? Co byste rád docílil? Co je Váš hlavní cíl?    Asi nemá smysl 
preferovat jednotlivé osobní cíle a přání. Důležité je, abychom se společně jako zastupitelé dokázali domluvit na 
některých věcech a také se zasadit o jejich realizaci. 
5. Angažujete se v obci nějak nad rámec zasedání zastupitelů? Např. ve spolcích, dobrovolnická činnost apod.     
Baví mne sport a dění okolo něho. Proto mi není cizí aktivita v našem sokolu a v posledních pár letech i práce s dětmi. 
Dojíždím do DD v Kateřině, kde vedu šestým rokem kroužek dámy. 

 

Eva Nirodová, 2. místostarostka obce 

DOTAZNÍK: 

Věk:  45 let 

Stav: vdaná  

Děti:  2, syn a dcera 

Vzdělání (tituly, chce-li uvést):  středoškolské 

Profese:  provozní 

Jak dlouho máte pobyt v obci:  16 let 

Jak trávíte volný čas, záliby:  rodina, psi, zahrada, četba a ruční práce  

Hnutí, za které jste kandidoval do ZO:  Občané za spokojené žití 

 
 

1. Jste ve funkci obecního zastupitele opakovaně. Od podzimních voleb uplynulo pár měsíců, můžete už 
hodnotit práci v zastupitelstvu, nebo je podle Vás ještě příliš brzy? 

(pokr. na straně 5) 
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(dokonč. ze str. 4) 

Za sebe mohu říci, že toto zastupitelstvo vnímám jako skupinu lidí, kteří mají 
dost zkušeností v různých oblastech, a proto jde vidět při našich jednáních, 
že se diskutuje a navrhují se další možná řešení. Také jako velký klad 
hodnotím míru účasti na veřejných i pracovních zastupitelstvech, která je 
dost vysoká. 

2. Jaká jsou nyní nejaktuálnější témata pro jednání v zastupitelstvu? 
Ještě stále řešíme čističky odpadních vod v Mikulovicích, což je momentálně 
pro nás všechny to nejdůležitější, pak také územní plán, vypracovává se 
návrh nových pravidel pro prodeje, pronájmy a pachty, a mnoho dalšího. 

3. Byla jste zvolena 2. místostarostkou. Jaké úkoly spadají do Vaší 
působnosti? 
 Do mé působnosti spadá kultura, což je tvorba kulturního kalendáře, 
organizace obecních akcí, koordinace u akcí pořádaných spolky, a celkové 
propojení spolupráce spolků. Dále pak  památky, do čehož můžeme zahrnout 
památníky a kostel, muzeum, což je nejen expozice, ale i koordinace 
pracovnic a v neposlední řadě turismus. Mimo to jsem se ještě domluvila s p. 
starostou, že zajistím osázení květináčů po obci. 

4. Co očekáváte Vy osobně od výkonu funkce? Co byste rád docílil? Co je Váš hlavní cíl? 
Já osobně bych chtěla docílit toho, aby naše obec byla upravená, majetek obce aby byl udržovaný, byly zde 
rozmanité kulturní akce, na kterých by se občané rádi potkávali.  
 Je něco, co byste rád prosadil, ale zatím na tom není shoda s ostatními zastupiteli? 
Nic takového doposud není. 
 Angažujete se v obci nějak nad rámec zasedání zastupitelů? Např. ve spolcích, dobrovolnická činnost apod. 
Mimo jiné jsem zakladatelkou a předsedkyní spolku Tvořilky, který se podílí na výzdobě muzea, obecního úřadu 
a obce na podzim, Vánoce a Velikonoce, scházíme se a vyrábíme různé dekorace, zkoušíme různé techniky a 
aranžujeme pro občany například dušičkové mísy, či vánoční dárečky pro naše nejstarší spoluobčany. Ve 
spolupráci se spolkem žen organizuji občasně úklid např. u památníku u kostela. Dále jsem členkou 
dobrovolných hasičů, kde se snažím také přispět pomocnou rukou a uklízím a udržuji prostor u informační 
tabule a kontejnerového stání na Mníšku. 

5. Jaké okolnosti Vás přivedly k rozhodnutí znovu kandidovat? 
Rozhodla jsem se tak, jelikož mi záleží na tom, kde žiji a tuto obec jsem si za těch 16 let zamilovala. Zajímá mne 
všeobecné dění v obci a chci mít možnost některé věci ovlivnit. Nechci být lhostejná k tomu, jakým směrem se 
obec ubírá a jen v úzkém kruhu lidí si zanadávat, chci být jeden z rozhodujících hlasů. 
  
Chcete na závěr něco sdělit čtenářům, občanům? 
Určitě budu ráda, když se kdekoliv potkáme, ať již na zastupitelstvu, či na některé z plánovaných akcí. 

 
 

Zeptali jsme se za Vás…. 
Plánuje obec v letošním roce přivítání nových občánků? 

Odpovídá Eva Nirodová, 2. místostarostka: Obec určitě plánuje Vítání občánků, termín je 
24. června a těšíme se na setkání v zasedací místnosti obecního úřadu. 

 
 

Činnost Spolku žen v Nové Vsi v Horách v roce 2022 
V tomto roce jsme podnikly tyto výlety a akce: 
Několik členek se účastnilo s různými předměty Velikonoční výstavy v Muzeu. Velký úspěch měla D. Karlovcová, s 
háčkovanou kvočnou a kuřaty. Na první výlet jsme se vydaly 5. 5. 2022  do Prahy ,na Zámek  Troja a do botanické 
zahrady. Bylo to hezký  a zajímavý výlet.Dále jsme navštívily  25.-26. 2022  město Jičín a prohlédly si  jeho památky. 
Naše členky se také účastnily zájezdu 25. 6. 2022 do Průhonic  a do Čapího hnízda. Tento zájezd organizovala 
místostarostka p.Tondrová. Po letních prázdninách  14.-15. 9. 2022 se uskutečnil výlet do Žďáru nad Sázavou. 
Prohlédly jsme si památky tohoto města, které je zapsáno  v UNESCO. 
Na úpravách a očištění  pomníků a okolí v obci se podílelo několik našich členek.  (pokr. na str. 6) 
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(dokončení ze str. 5) 

Kultura: v divadle Karlín jsme shlédly 29. 9. muzikál Sestra v akci (v hlavní roli Lucie Bílá). 
Na posledním výletu v tomto roce jsme navštívily Větruši v Ústí n. Labem. Jely jsme lanovkou na Větruši, kde jsme si 
prošly zrcadlové a přírodní bludiště. Odtud byl krásný výhled na celé město. Naše členky se účastní některých akcí, 
pořádaných Obecním úřadem. 
Scházíme se 2x za měsíc v klubovně v Sokolovně. Nadále doručujeme balíčky seniorům, které jsou dotované Obecním 
úřadem. 
Chtěla bych poděkovat p. starostovi Kádnerovi a ostatním pracovnicím za podporu a pomoc našemu spolku.  

M. Plačková 
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Čertova kaple 
Kolem naší vesničky se nachází spousta velmi zajímavých 
míst, která jsou opředena tajemstvím, mají zvláštní 
nádech a poutavou historii. Jedním takovým magickým 
místem, mým velmi oblíbeným, je nedostavěná hraběcí 
kaple, Lobkowiczké mauzoleum, známé spíše pod 
názvem Čertova kaple. Nachází se kousek od zámku 
Jezeří, v krásném okolí nejstarší části lesů. Toto místo je 
zahaleno tajemstvím a ještě dnes, když sem vstoupíte, 
pocítíte opravdu zvláštní až skličující atmosféru. 
K této kapli se váže strašidelná pověst, podle ní stavba 
nikdy nebyla dokončena, protože si to nepřály temné síly. 
Ty si podle pověsti vyžádaly i životy stavitelů. Padající 
kámen (ve druhé verzi, divoký kanec) usmrtil majitele 
zámku Jezeří, Ferdinanda Josefa z Lobkowicz. Ten chtěl 
vybudovat kapli s trnem z Kristovy trnové koruny, jenž 
Lobkowiczové vlastnili, chtěl zde vybudovat veliké potní 
místo pro věřící, což se údajně znelíbilo ďáblu. 
Říká se, že kdo chtěl kapli dostavět, zahynul. Stejně tak i 
Ferdinandův bratr, Oldřich Felix z Lobkowicz, na kterého 
padl strom. pokaždé, když zedníci dodělávali klenbu, 
opakovaně do rána spadla. To ďábel měl stavbě škodit. 
Klenby kaple údajně ničil ďábel v podobě černého jelena. 

Nikdo z rodiny 
Lobkowicz se pak již 
nesnažil ve stavbě 
kaple pokračovat, a 
tak zůstala do 
dnešních dnů 
nedokončená. 
Od roku 1963 je 
chráněná jako 
kulturní památka. 
Jen pár metrů od 
mauzolea, stojí malá 
kaplička. Byla 
postavena na místě, 
kde na Oldřicha 
Felixe padl strom a 
on posléze následkům zranění podlehl. 
Pravdou ale zůstává, že podle záznamů, stavbu od 
samého počátku provázely technické a dokonce i finanční 
problémy a po řadě nešťastných událostí a úmrtí při 
stavbě, se dále nepokračovalo. 
Ať už je skutečnost jakákoliv a historie kaple je vykládána 
různými způsoby, stále má toto místo, i po tolika letech, 
působivou, záhadnou i magickou atmosféru. 

Petra Samková, Novoveské muzeum 

Tak a teď si zavzpomínáme na jednu báječnou noc s opravdu nejbáječnějšími nocležníky: 
NA   NOC S ANDERSENEM  

 
31. března 2023 se odvážné děti sešli na obecním úřadě, aby 
společně  prožili jednu dlooouhou noc . 
Sraz dětí byl v 17hodin a skutečně úderem sedmnácté hodiny 
jsme se vítali a seznamovali s úřadem.  
V 18.00hod. mezi nás přišel pan Ladislav Bláha s jeho 
nerozlučnou kytarou. Začínali jme s písničkami se školky a 
končili  písničkami jako Když se zamiluje kůň, Statistika nuda je, 
Není nutno, není nutno, aby bylo přímo veselo, hlavně nesmí 
býti smutno, natož  aby se brečelo až po písničku  Dělání, dělání 
všechny smutky zahání, dělání, dělání to nám úsměv 
zachrání…,   kterou znali i ty nejmenší (např. Klaudinka, které 
jsou 3 roky) , pro velký  úspěch jsme si ji zazpívali dvakrát. 
Některá šikovná děvčata jako Anička Tarantová ,nám zahrála a 
zazpívala na kytaru, kterou ji půjčil pan Bláha. 
Také nám zazpívala Anička Mühlová a mezi odvážné zpěváky 
patřil i Fandula s Klaudinkou.  
Ze spokojených pohledů jsem se ujistila, že zpívání všechny 
děti nadchlo. Moc děkujeme panu Bláhovi za jeho vystoupení. 
Potom nás paní  Libuše Novotná Pokorná  seznámila se 
spisovatelem panem Hansem Christianem Andersenem a 
přečetla nám jednu z jeho mnoha  pohádek „Škaredé mládě“  
(Ošklivé kačátko). A nastal čas večeře. 
Když se děti  posilnilyi (pan starosta objednal a dovezl  čerstvé 
pizzy) , ty mlsnější co nemají rádi pizzu si dali housku s máslem 
a šunkou, na jaké si pochutnává i  „komisař Rex“. To už na nás 
čekal člen Docela velkého divadla v Litvínově a přečetl nám 
pohádku Cínový vojáček, kterou také napsal Hans Christian 
Andersen.  Abych nezapomněla, prohlédli jsme si místní 

knihovnu, kde si děti mohly vypůjčit knihy a vzít si je s sebou 
do „noclehárny“.  A už přišel čas, abychom v sobě objevily 
malířský talent – a  pomalovali na památku noci s Andersenem 
skleničku. Dílo se podařilo a každý si vymaloval nebo polepil 
samolepkami tu svojí Andersenskou skleničku. A to už se mezi 
nás plížila půlnoc   Ještě než jsme se uložili ke spánku, dozvěděli 
jsme se, že v roce 2011 si děti na památku noci s Andersenem 
vysadili  u rybníčka pohádkový strom „Fabiriálus“ a ten se 
hrozně těší co mu napíšeme nebo namalujeme. Vyrobili jsme  
kartičky s obrázky, navázali provázky a já jsem ráno, protože 
bylo špatné počasí, jela je pověsit na pohádkový strom.  No a 
stal se zázrak, moji malí nocležníci, stromek mi zamával a moc 
vám děkuje za pěkné obrázky. A  protože, jak jsem řekla, 
půlnoc se hlásila o svou vládu a do půlnoci jsme pilně pracovali, 
tak nám pan starosta pustil něco pro protažení těla (nocležníci 
byl neunavení a v plné síle) a  ještě než jsme se zaposlouchali  
do pohádky, kterou jsme si vybrali, vyzkoušeli  jsme svoje 
znalosti  a soutěžili v kvízových otázkách z knih zapůjčených 
v knihovně a postupně jsme při poslechu pohádky pomalu 
pomaloučku usínali. 
Byla to doopravdy skvělá noc a už se na vás těšíme,  na všechny 
Aničky, Stelinky, Zuzanky, Klaudinky, Karolínky, Adélky, 
Matyášky, Boříky, Fandíky, Tomášky, Jakoubky, Martínky, že  
zase za rok  se uvidíme  – už se nám po vás stýská – bude to 
dlouhé čekání a dlouhý rok. 
Děkuji panu starostovi a našim mladým skvělým pomocníkům 
za nádherně prožitou noc.                              

     Jana Dvořáková 
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Co nového a výjimečného můžeme prožít  
s výjimečnými knihami 

Knihu  Včerejší noci napsala „Mhairi McFarlaneová“ – romantika – Eve už roky tajně miluje Eda, jednoho ze svých nejlepších přátel. 
I když Ed je zadaný, ona věří, že jsou si souzeni a mají být spolu. Tedy – věřila. Pak jedna jediná událost otřese přes noc celou partou 
jejich přátel a odhalí pečlivě střežené tajemství, která je ukazují v úplně novém světle. A Eve neví,  komu má věřit …. 
Vina otců napsala  „Asa Larssonová“  – thriller – když soudní lékař Lars Pohjanen požádá Rebecku  Martinssonovou , aby vyšetřila 
dávno promlčenou vraždu, dobře ví, že žije na vypůjčený čas. Už měl skoro pocit, že je se svým osudem smířený, jenže pak se mu na 
pitevní stůl dostalo tělo, ve kterém ke svému překvapení poznal otce slavného švédského boxerského šampiona Börjeho Ströma.  
Strömův otec v roce 1962 beze stopy zmizel.  A našli ho až teď – v mrazáku alkoholika Henryho Pekkariho…. Rebecku tak čeká 
naléhavé vyšetřování …. 
Takové maličkosti napsala Claire Keeganová – román - podmanivý příběh nominovaný v roce 2022 na prestižní Man Bookerovu 
cenu, lze číst jako podobenství o boji dobra se zlem. Přivádí nás do irského města poloviny osmdesátých let 20. století sužovaného 
prosincovými mrazy. Bill Furlong, otec pěti dětí, kterým chce dopřát lepší budoucnost, se živí jako obchodník s dřevem a uhlím. Když 
veze otop  jeptiškám do místního kláštera, o němž se traduje, že se v něm skrývají padlé dívky, nečekaně odhalí temné tajemství. 
Když o chvíli později zabloudí v mlze a ptá se staříka na cestu, dostane se mu symbolické odpovědi:  „Tahle cesta vede  tam,  kam 
chceš jít, chlapče.“ 

 
Máme za sebou svátky jara Velikonoce – a jak víte jiný kraj, jiný mrav – jiné oslavy 
V Řecku malují vejce na červeno, Maďaři je zkoušejí půlit bičem, u nás se tradičně pomlázkou šlehá do červena dívčí pozadí a jaké 
jsou ještě zvyky jinde ve světě ?  V Chorvatsku je zvykem nalít si pálenku do skořápky od vajec a přiťuknout si. Komu zůstane 
skořápky větší kousek , tomu nalijí znova. Ve Finsku se muži a mládenci, když chtějí dostat vajíčko musejí svléknout a skočit dírou 
v ledu do studené vody. Až vyplavou, dostanou vejce a velkého panáka alkoholu a vybraná žena je musí zahřát ve své náruči. 
V Kanadě o velikonocích probíhají soutěže dřevorubců.  Na vysoký, do roviny seříznutý kmen se položí vejce, dřevorubec musí 
vylézt až nahoru a kmen pilou seříznout tak, aby vejce zůstalo jako na talíři. Pak ho musí snést a dát ho zvolené velikonoční královně. 
Povede se to obyčejně tak jednomu ze soutěžících – ten se stane králem. No a ostatní musejí vítězi splnit každé přání. Platí za něj 
útratu a obsluhovat ho až do rána. 
 Norové si na Velikonoce dopřávají detektivky. Všechny televizní stanice vysílají  kriminální  příběhy, vycházejí nové detektivní 
knihy, noviny tisknou články o pátrání, ze kterých mohou čtenáři odvodit, kdo je pachatelem.  Detektivními příběhy jsou dokonce 
potištěny i krabice s mlékem.  
 

Co takhle navštívit Polsko? 

Na předměstí Valbřichu, asi 25km od českých hranic stojí 
mohutný romantický zámek Ksiaz, jedna z největších staveb ve 
střední Evropě. Byl postaven v letech 1288 – 1292 vévodou 
Boleslavem. Zámek prošel v 70. letech minulého století 
významnou rekonstrukcí, takže dnes jeho krásy včetně 
přilehlých zahrad a parku mohou obdivovat turisté. 
Miedzygórze (česky Vlčí důl), maličká vesnice nacházející se 
v polském vejvodství Dolní Slezsko v okrese  Klodzko, je velmi 
dobře dostupná pro všechny české turisty a milovníky divoké 
přírody. Největším lákadlem je nádherný vodopád v husté 
zeleni. Procházka soutěskou s umělými můstky patří 
k nezapomenutelným zážitkům. Příjemná procházka je dlouhá 
asi 2,5 km. Pro lepší orientaci vede touto rezervací značení, a 
to červená turistická trasa, která začíná z parkoviště u ulice 
Wojska Polskiego. Blízko českých hranic ve městě Wroclaw 
najdete ZOO, kde můžete vidět přes tisíc druhů zvířat. V Polsku 
patří mezi nejstarší ZOO a je také největší ZOO v Polsku a třetí 
největší v Evropě, co se počtu druhů zvířat. V dnešní době patří 
ZOO Wroclaw  k nejmodernějším  v Evropě.  

Kde se dějí zázraky – Kostel Cvilín – proudili sem davy poutníků 

– tyčí se uprostřed zelených porostů nad městem Krnov 
v Moravskoslezském kraji. Říká se mu také chrám Panny Marie. 
Jedná se poutní místo, jehož historie je opředena pověstmi 
sahajícími až do doby vlády Přemysla Otakara II. Výlet sem 
bude dočista magický. K místu se váže barvitá historie, příběhy 
o zázračném obrazu, ale také  ničivá síla požáru, který způsobil 
chrámu velké škody. Cvilínská kaple byla vybudována v roce 
1684. V kapli jsou umístěny obrazy zdejšího malíře Heinricha 
Teubera. Říká se, že jeden z nich, ten který zobrazoval Pannu 
Marii Sedmibolestnou, měl zázračnou moc. Šlo však jen o 
pověru?  Když Teuber obraz maloval , měl dceru na smrtelné 
posteli, ale po jeho dokončení se prý uzdravila!  V srpnu 1865 
postihl chrám silný požár.  Po rozsáhlé rekonstrukci je zde 
vybudováno schodiště, které vede přímo ke kostelu a čítá 222 
schodů. V roce 2018 získává status národní kulturní památky.  
Vydejte se i vy ve stopách dávných poutníků. .                                                                                                                                                                                              

                                                                                 Jana Dvořáková 
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Pondělí 18.00 – 19.00 h  jóga 
Úterý 17.00 – 19.00 h stolní tenis 

Středa 17.30 – 18.30 h cvičení 
Neděle 14.00 – 16.00 h badminton 



 
 

David Kádner, starosta obce 

DOTAZNÍK: 
Věk: 46 
Stav: Ženatý 
Děti: dvě 
Vzdělání (tituly, chce-li uvést): Střední odborné 
Profese: Starosta obce 
Jak dlouho máte pobyt v obci: Od narození 
Jak trávíte volný čas, záliby: S rodinou 
Hnutí, za které jste kandidoval do ZO: Lepší Sever v Nové Vsi v Horách 
 
 
 

1. Jste ve funkci obecního zastupitele opakovaně. Od 
podzimních voleb uplynulo pár měsíců, můžete už 
hodnotit práci v zastupitelstvu, nebo je podle Vás 
ještě příliš brzy? 
Od voleb je více jak 7 měsíců a již nyní mohu říct, že 
zastupitelstvo pracuje od prvního pracovního jednání 
aktivně. Zastupitelé aktivně řeší témata, která jsou 
před nimi a dokážeme se dohodnout vždy na 
variantě, která je neprospěšnější pro naší obec. Jsou 
témata složitější, kdy se musíme setkat vícekrát, 
abychom měli jistotu správného názoru. Na 
zastupitelstvo se snažíme jít s tématy kde je shoda a 
kde není, tak jednáme mimo zastupitelstvo dále, ale 
vždy ke shodě dospějeme. 
 

2. Jaká jsou nyní nejaktuálnější témata pro jednání 
v zastupitelstvu? 
Je teprve 7 měsíců od voleb a témat k řešení již bylo mnoho. Je důležité, že jsme se domluvili na prioritách po dobu 
volebního období. V tuto dobu jsme před výběrovým řízením na výměnu veřejného osvětlení. Zadali jsme projektovou 
dokumentaci na rekonstrukci Sokolovny a rozjeli jsme podporu pro zájemce čističek odpadních vod pro Mikulovice, které 
nejsou odkanalizovány. Začíná druhá etapa opravy hřbitovní zdi a jsme před dokončení školního obvodu z Horou Svaté 
Kateřiny. 
  

3. Co očekáváte Vy osobně od výkonu funkce? Co byste rád docílil? Co je Váš hlavní cíl? 
Přál bych si, abychom během čtyř let posunuli naši obec dál. Aby se nám v naší obci žilo dobře a měli jsme v dosahu vše 
co potřebujeme a obecní majetek dále obnovovali a tím zlepšovali její využitelnost našim občanům. 
  

4. Je něco, co byste rád prosadil, ale zatím na tom není shoda s ostatními zastupiteli? 
Zatím nemohu říct, že není shoda. Všichni jsme slibovali občanům podobné věci a jen musíme vždy najít schodu, v jakém 
pořadí by to mělo být a domluvit se na podrobnostech daných investic. 
  

5. Angažujete se v obci nějak nad rámec zasedání zastupitelů? Např. ve spolcích, dobrovolnická činnost apod. 
Jsem členem Sokola i dobrovolných hasičů a snažím se zapojovat, jak mi čas dovolí. Rád pracuji s dětmi a mimo jiné jsem 
pořádal posledních 13 let letní tábory. 
 

6. Jaké okolnosti Vás přivedly k rozhodnutí znovu kandidovat? 
Před minulými volbami jsem přemýšlel, jestli mám dále kandidovat anebo se víc soustředit na mou rodinu, ale minulý rok 
jsem věděl, že chci pokračovat z důvodu nedodělaných věcí, které zpomalila pandemie a jsem rád, že zastupitelstvo je teď 
v sestavě, která chce posouvat naši obec kupředu. Vše, co dělám, musí být vždy s podporou mé rodiny, bez této podpory 
bych starostu dělat nemohl, protože je to právě na úkor mé rodině a volného času. 
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